总第 255 期 2 0 1 7

2017年8月10日出版



全国中文核心期刊

 主
 编
 杨
 光

 副
 主
 编
 张宏明

 常务副主编
 安春英

编辑委员会

王刘李李安余张周姚贺唐的刘李李李安余张周姚贺唐彰中伟绍新 发生红烈学萍超国 大文志国

[俄罗斯] 瓦西列夫

编辑部主任 安春英副 主 任 詹世明

执行编辑 詹世明

月 录

- ・热点透视・
- 3 掣肘巴勒斯坦独立建国的外部因素 马晓霖
- · 主题讨论 ·

中国与西亚非洲合作共赢新型国际关系研究

28 中国特色大国外交:新理念、新战略与新特色

罗建波

- 50 地区格局变动中的中国特色中东外交 田文林
- 68 中国经验与非洲发展:借鉴、融合与创新

贺文萍

- ・研究论坛・
- [88] 试析中东地区主义的困境与前景 金良祥
- 106 中东变局以来阿曼国家治理转型述评

陈小迁 韩志斌

- 127 以色列大学创新理念与机制
 - ——·访萨拉·斯钟萨教授 董修元 孙 玥
- [143] 以色列宗教女性主义思潮及其影响 张淑清

WEST ASIA AND AFRICA

No. 4 August 2017

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences Add: 3 Zhang Zizhong Lu, Beijing 100007, China

E – mail; waaa@ cass. org. cn Website; http://www.xyfzqk.org/

$C \cdot O \cdot N \cdot T \cdot E \cdot N \cdot T \cdot S$

IN FOCUS

3 External Factors Obstructing the Establishment of Independent Palestine

Ma Xiaolin

SPECIAL ISSUE

China-West Asia and Africa New Relationship of Win - win Cooperation

- Major-Country Diplomacy with Chinese Characteristics: New Concepts,
 Strategy and Characteristics
 Luo Jianbo
- 50 The Middle East Diplomacy with Chinese Characteristics in Changing

 Regional Pattern

 Tian Wenlin
- 68 China's Experiences and African Development: Reference, Integration
 and Innovation

 He Wenping

ACADEMIC FORUM

88 The Middle East Regionalism: Difficulties and the Prospect

Jin Liangxiang

- An Assessment of Transition of State Governance in Oman since
 the Middle East Upheaval

 Chen Xiaoqian & Han Zhibin
- 127 Reflections on Innovation: Sarah Stroumsa on the Ideals of Israeli
 Universities and Related Institutions

Dong Xiuyuan & Sun Yue

143 On Religious Feminism and Its Influence in Israel

Zhang Shuqing